

Dato: 08.10.2024



Dansk Socialrådgiverforening

faglig handlekraft

Referat fra RB-møde i DS Region Syd d. 21. oktober 2024

Vesterballevej 3, 7000 Fredericia

Deltagere:

| Navn | Deltaget | Fravær med afbud | Fravær uden afbud |
|---|-----------------|------------------|-------------------|
| Ann Chalotte Havndrup Johansen | Online 13.30-16 | | |
| Anne Catherine Hoxcer Nielsen | X | | |
| Bianca Petersen | X | | |
| Heidi Spang Skovgaard | X | | |
| Jannie Bertz | X | | |
| Lone Bøg Jørgensen | X | | |
| Mette Kolbæk Bøgh | X | | |
| Mie Vode Moll | X | | |
| Mireille Rasmussen | Fra kl. 13.30 | | |
| Rikke Flebbe | X | | |
| Tannie Grinderslev Madsen | X | | |
| Tina Mortensen | X | | |
| Heidi Elna Poulsen - 1. suppleant | X | | |
| Berit Wolff - 2. suppleant | X | | |
| Eva Marianne Terkelsen - 3. suppleant | X | | |
| Pia Lindegaard Nørby - 4. suppleant | X | | |
| Marie Røikjær Frich - 5. suppleant | X | | |
| Mads Nørgaard (SDS-rep UCL Odense) | Fra kl. 14 | | |
| Emma Hjort Friberg (SDS-sup UCL Vejle) | | | x |
| Lars Hendrik Groos (SDS-rep UCS Esbjerg)- suppleant | | x | |

Dagsorden:

| | |
|-------------|--|
| 0. | Formalia (Mie) Velkommen til det første møde i den nyvalgte regionsbestyrelse (RB). |
| 0.1. | Godkendelse af dagsorden (Mie) Bemærkninger og beslutninger: Dagsorden godkendt. |
| 0.2 | Præsentationsrunde af alle RB-medlemmer (Jannie) - Hvad laver du, når du ikke sidder i RB? - Hvorfor stillede du op til RB, og hvad vil du derfor gerne have vi lykkes med? |



| | |
|-------------------|---|
| <p>0.3</p> | <p>Forretningsorden for RB (Mie)</p> <p>Sagsfremstilling Det indstilles, at RB drøfter den hidtidige forretningsorden og godkender at anvende den, indtil der kan ske en revision af forretningsorden på baggrund af REP24's beslutninger.</p> <p>Bilag:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Nuværende forretningsorden <p>Bemærkninger og beslutninger: Mie orienterer om den nuværende forretningsorden. Det aftales, at vi afventer Repræsentantskabet 2024 før der foretages ændringer. Afhængigt af beslutninger kan der ske ændringer i antallet af bestyrelsesmedlemmer og deltagelse af suppleanter. Derudover skal der ske justeringer grundet beslutningen om ny intern organisering (f.eks. § 8 hvor kontorleder er nævnt).</p> |
| <p>0.4</p> | <p>Nedsættelse af udvalg under RB (Jannie)</p> <p>Sagsfremstilling Det indstilles, at der nedsættes og vælges RB-medlemmer til et aktivitetsudvalg, et uddannelsesudvalg og et Repræsentantskabsudvalg (REP). Desuden ønskes drøftelse af behov for yderligere udvalg. Medlemmers mulighed for deltagelse i udvalgenes arbejdes besluttet.</p> <p>Bilag</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ingen <p>Bemærkninger og beslutninger Underudvalgene er tænkt som værende for alle, der er interesserede, ikke kun RB-medlemmer. Dette mhp. at kunne åbne foreningen mere op for medlemmer, der ikke ønsker en bestyrelsespost, men måske gerne vil være med til at lave arrangementer.</p> <p>Uddannelsesudvalget er mhp. at kunne kvalificere DS' inputs i uddannelsesudvalgene, hvor vi både er repræsenteret på UCL og UC Syd.</p> <p>Aktivitetsudvalget har til opgave at planlægge arrangementer for vores medlemmer.</p> <p>REP-udvalgets primære arbejde vil være i 2026, hvor næste Repræsentantskab vil finde sted (medmindre andet vedtages på dette års repræsentantskab vedr. perioden). REP-udvalget blev skabt i sin tid, med det formål at kunne være i god tid ift. at stille forslag fra Region Syd og have overblikket over indholdet.</p> <p>RB-fordeling: Uddannelsesudvalg: Rikke, Pia, Lone, Mireille, Marie Aktivitetsudvalg: Tannie, Bianca, Rikke REP-udvalg: Lone</p> |



| | |
|-------------|--|
| | <p>Man må gerne i forbindelse med referatet sige til, hvis man gerne vil være med i et udvalg.</p> <p>Ønske fra RB-medlem om, at synlighed i medier inkl. SoMe mm. indgår i aktivitetsudvalgets drøftelser.</p> |
| 0.5 | <p>Mødekalender (Mie)</p> <p>Sagsfremstilling Det indstilles, at RB drøfter og beslutter datoer, tidsrum og fysisk placering af RB-møder resten af 2024 samt for 2025. Der kan blive behov for mindre justeringer af mødekalender på baggrund af beslutninger på REP24. Disse fortages på næste møde ved behov.</p> <p>Bilag - Ingen</p> <p>Bemærkninger og beslutninger Der er stor forskel på, hvad RB-medlemmerne foretrækker. Der er enighed om at der laves en mødeplan ordinære møder i 2025, at regionsbestyrelsesmøderne lægges op til hovedbestyrelsesmøderne, at møderne holdes i Snoghøj, og at der laves en doodle med mødeforslag. Næste regionsbestyrelsesmøde fastsættes til d. 09.12.24 kl. 11.00-15.00.</p> |
| 0.6 | <p>Praktiske oplysninger vedr. arbejdet i RB (Jannie)</p> <p>Sagsfremstilling: - Dagsordener, herunder brugen af AdminControl. - Afregning af kørsel og refusion for løn til arbejdsgiver gennemgås.</p> <p>Bilag: - Blanketter - Dansk Socialrådgiverforening (socialraadgiverne.dk) – Her finder du alle blanketter som bruges i DS</p> <p>Bemærkninger og beslutninger: Vedr. info på hjemmeside. Vigtigt med navn, billede, geografi, stilling. Der kommer en mail fra DS' digital afdeling med info.</p> |
| 1. | <p>Sager til politisk drøftelse</p> |
| 1.1. | <p>Orientering fra regionsforkvinderne (Jannie og Mie)</p> <p>Sagsfremstilling: Forkvindernes skriftlige orientering er i den tidligere RB-periode fremsendt sammen med dagsorden. Hvis et regionsbestyrelsesmedlem ønskede emner drøftet blev det markeret ved dagsordenpunktets start. Baggrund for denne praksis var et ønske om at lette tidspresset på møderne. Ved dette første RB-møde vil orienteringen foregå mundtligt, og vi drøfter ønsker til fremadrettet form.</p> |



| | |
|------|---|
| | <p>Bilag:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ingen <p>Bemærkninger og beslutninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Internt er der i skrivende stund ved at lande en aftale med en ny chef for Rådgivning og Forhandlingsteamet (ROF). I ROF-teamet pågår også en specialisering af ledermedlemmer. Dette har været et ønske fra Ledersektionen i lang tid, men det vil betyde nogle forandringer i konsulentfordelingen. Pt. er der sygemeldinger i ROF-teamet, dog ikke hos de ROF-konsulenter, der har arbejdssted i Syd. - Vi har haft nogle velbesøgte arrangementer siden sidste RB-møde i august. Bl.a. en valgdebataften (mellem kandidaterne til den nationale næstforperson) med efterfølgende foredrag. Derudover var vores Generalforsamling en rigtig god aften med ca. 100 deltagere. Dog stadig et problem, at der er så mange (ca. 25) der var tilmeldt, men som udeblev. Det samme gjorde sig gældende til generalforsamlingerne i Nord og i Øst. - Siden sidste RB-møde har der været studiestart, hvor Jannie har været afsted med SDS ude på skolerne. Derudover har der også været gang i kampagnebar, hvor vi har gjort opmærksom på kampagnen "Nej tak til turbouddannelse". - Vi har afprøvet et nyt format til netværksmøderne for tillidsrepræsentanter. Det har været modtaget meget blandet. Der er blevet samlet inputs ind, som der arbejdes videre med i Organisering, Tillidsvalgte og Arbejds miljø teamet (OTA). - Der har været mediedækning af udfordringerne i Familierådgivningen i Esbjerg, denne gang med fokus på effekt af genopretningsplan. Mie har været i P4 Syd og Esbjerg. Budskabet er at medarbejdertrivsel er et vigtigt indsatsområde, hvis man vil problemerne til livs, samt at genopretningen tager tid. - Der er arbejdsmiljøindsatser i fuld gang på forskellige arbejdspladser, det er dog ikke alle som vi som politikere kender til, da vi ofte først kommer i spil sent i forløbet. Dog er der sager, hvor der starter hos os efter en henvendelse fra et medlem eller en TR. Her kobler vi arbejdsmiljøkonsulenten på. <p>Orienteringen taget til efterretning.</p> |
| 1.2. | <p>Forberedelse af kommende HB-møde d. 22. – 23. oktober 2024 (Mie)</p> <p>Sagsfremstilling: Regionsbestyrelsen orienterer sig i og/eller drøfter dagsorden for kommende HB-møde. Forkvinden har udvalgt punkter til drøftelse for at lette forberedelsen.</p> <p><i>HB-punkter til drøftelse:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - <i>Drøftelse af valg i DS</i> - <i>Beslutning om forslagspakke til regionale næstforpersoner</i> |



- *Beslutning om hverdag og vilkår*
- *Beslutning om FTR-indsats*
- *Beslutning vedr. lovudvalgets forslag til en ny politisk struktur*
- *Beslutning om fagligt videnscenter*

Bilag:

- HB-materiale lægges i AdminControl

Bemærkninger og beslutninger:

Vedr. valg i DS:

- Ønske om mere lyd/video og mindre skrift (ift. opstilling).
- Det skulle have været formidlet bedre ud, at kandidaterne var tilgængelige i facebookgruppen "Valg i DS".
- Udmeldte socialrådgivere skal "lukkes ud" af facebookgruppen "Valg i DS".
- Utilfredshed med siddende næstforkvindes anbefaling af kommende næstforkvinde.

Vedr. regionale næstforpersoner:

- Drøftelser af hvad der har værdi, hvordan måles det og kan man måle på det?
- Vigtigt at have fokus på, at vi ikke får en ubehagelig retorik så vi danner grøfter, både imellem os i delegationen, men også på selve repræsentantskabsmødet.

Vedr. hverdag og vilkår:

- Tilføjelser og rettelser kan sendes til forkvinde, således at det kan tages med til hovedbestyrelsesmøde.

Vedr. FTR-indsats:

- Orientering om finansiering af frikøb via kovertering af årsværk i OTA til frikøb eller ansættelse af tillidsrepræsentanter. Forslaget er dermed budgetneutralt.

Vedr. lovudvalgets forslag til ny politisk struktur:

- Forslagene drøftes kort men vil blive uddybende behandlet på to onlinemøder for repræsentanter samt ved fysisk forberedelsesmøde.

Vedr. fagligt videnscenter:

- Fællesadministrationen vi udvikle 40 faglig aktiviteter til de medlemmer, som i begrænset omfang anvender de nuværende tilbud.
- Tilbud vil være både online og fysisk.
- Ved aktiviteter regionalt vil aktiviteterne blive formidlet i samarbejde med regionsbestyrelsen.
- Som led i finansieringen anvendes 24.231 kr årligt af regionsbestyrelsens aktivitetsbudget.

Det orienteres om de øvrige dagsordenspunkter til hovedbestyrelsesmødet.



| | |
|--------------------|---|
| <p>1.3.</p> | <p>Region Syds deltagelse i mødeudvalg under REP24 (Mie)</p> <p>Sagsfremstilling: Region Syds REP-delegation skal stille med to repræsentanter til de to mødeudvalg. Mødeudvalg 1 sammenskriver, redigerer og forhandler forslag vedr. lovudvalg og økonomi, mens mødeudvalg 2 behandler principprogram, strategiske pejlemærker, udtalelser o.a. På mødet drøftes forslag til repræsentanter, hvorefter forkvinde indstiller til HB.</p> <p>Bilag:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ingen <p>Bemærkninger og beslutninger: Vi peger på:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Peter Edren Tvedskov til mødeudvalg 1 - Lone Bøg Jørgensen til mødeudvalg 2 |
| <p>1.4.</p> | <p>Region Syds eksterne repræsentationer (Jannie)</p> <p>Sagsfremstilling: RB drøfter de nuværende eksterne repræsentationer på uddannelsesinstitutioner og i FH. Nyt RB's interesser/muligheder drøftes m.h.p. justering af de eksterne repræsentationer. Hvis forsøget med de regionale næstforpersoner ikke permanentgøres, vil der skulle foretages prioritering og ny fordeling.</p> <p>Bilag:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Ingen. <p>Bemærkninger og beslutninger: Regionsbestyrelsen præsenteres kort for de eksterne repræsentationer. Repræsentationer, som vil blive drøftet efter repræsentantskabet.</p> <p>Jannie:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Bestyrelsesmedlem i FH Sydvest, FH Sønderjylland og FH Trekanten. Derudover forsøger hun at komme til kommuneudvalgene i de byer, hvor der ikke er en lokal repræsentant fra DS. Disse møder bliver dog behandlet lidt stedmoderligt, da de overrules af andre møder. - Arbejdsmarkedsforum i Vejle (FH udpegning) - Formand for uddannelsesudvalg på socialrådgiveruddannelsen på UCSYD <p>Mie:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Bestyrelsesmedlem i FH Sydfyn, FH Fyn og FH Region Syddanmark. - Formand for uddannelsesudvalg på socialrådgiveruddannelsen på UCL - Bestyrelsesmedlem på UC Syd (FH udpegning) - Repræsentant i Netværk for offentlig ledelse UC Syd - Bestyrelsesmedlems på FGU Fyn (FH udpegning) - Repræsentant i uddannelsesudvalget for HF og VUC Fyn (FH udpegning) |



| | |
|------------|---|
| | - Regionalt Arbejdsmarkedsråd på Fyn (FH udpegning) |
| 2. | Sager til efterretning |
| 3. | Sager til beslutning |
| 4. | Sager til orientering |
| 4.1 | <p>Orientering fra aktivitetsudvalg (Jannie og Mie)</p> <p>Sagsfremstilling: Udvalget orienterer om de planlagte kommende aktiviteter i 2024. Roller og opgaver fordeles.</p> <p>Orientering om aktivitetsformat på tværs af regioner i forbindelse med Fagligt Videnscenter, som forventes at koste ca. 24.000 kr. pr. år for Region Syd. Aktiviteterne understøttes af Fællesadministrationen, men drives af RB og udgiften afholdes af RB-aktivitetsbudget.</p> <p>Bilag: - Ingen.</p> <p>Bemærkninger og beslutninger: Regionsbestyrelsen nikker til webinar med Emma Holten d. 18.03.25, som Nord har taget initiativ til. Juletur er på plads. Denne gang starter bussen i Rødekro (sidste år startede den i Esbjerg). Mad og Museum til museet Flugt i foråret – skal planlægges. Lederarrangement d. 04.11.24 er på plads. FH/AOF-arrangement d. 31.10.24 i Sønderborg med Søs Egelind, hvor vi har købt 30 billetter. Mie deltager og tager imod vores medlemmer, der kommer til dette.</p> <p>I september 2025 holder vi Faglig Fællesskabsdag, så aktivitetsudvalget skal i gang med idégenereringen og planlægningen af denne dag.</p> <p>Derudover er der løbende arrangementer, som er arrangeret af andre f.eks. FH. Vi bestræber os på at lægge disse ud i Facebookgruppen i et album, hvor de løbende opdateres, samt udsendes til relevante medlemmer.</p> |
| 4.2 | <p>Orientering fra SDS</p> <p>Sagsfremstilling: SDS forperson Rikke Flebbe orienterer om arbejdet i SDS.</p> <p>Bilag: - Ingen.</p> |



| | |
|-----------|--|
| | <p>Bemærkninger og beslutninger:</p> <p>Rikke fortæller om SDS og deres arbejde.</p> <p>SDS holder landsmøde i november, hvor nye SDS-repræsentanter til regionsbestyrelserne bliver valg samtidig med ny forperson og næstforperson.</p> <p>Drøftelse af reformudspillet, der lige er kommet.</p> <p>Drøftelse af "den gode" praktik fra forskellige perspektiver.</p> |
| 5. | Økonomi og regnskab |
| 6. | Møder og konferencer inkl. eksterne repræsentationer |
| 7. | Evt. |
| 8. | <p>Evaluering af mødet, herunder ønsker til kommende dagsordenspunkter og til hvordan nyt RB bliver klædt på til bestyrelsesarbejdet.</p> <p>Det aftales at følgende punkter behandles på de kommende regionsbestyrelsesmøder:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Hvordan er vi regionsbestyrelse sammen? - Uddannelsespolitik - Oversigt over private overenskomster og antal af arbejdsskadesager - Organisering af socialrådgivere udenfor kommunerne - Præsentation af organisation og indsatser |

Mie Vode Moll
Regionsforkvinde